

JOB ANNOUNCEMENT

Research Technician

Ref: GSS/04/DR4D/2024/32

The Africa Rice Center (AfricaRice) is seeking a highly qualified **Research Technician** to be based in Bouaké, Côte d'Ivoire. S/He will work under the supervision of the Agricultural specialist for climate change based at the M'Bé research station.

About AfricaRice

The Africa Rice Center (AfricaRice) is a leading pan-African rice research organization committed to improving livelihoods in Africa through strong science and effective partnerships. AfricaRice is a CGIAR Research Center. It is also an intergovernmental association of 28 African member countries, with headquarters in Côte d'Ivoire.

Position purpose

Provide support and work in close collaboration with the agriculture and climate change specialist and research assistants in the framework of the Multiple Harvest Rice for Africa (MHRA) project research activities being conducted at M'Bé research station.

Position responsibilities

Under supervision of the agriculture and climate change specialist and the agronomy research assistant, **the agronomy research technician** will carry out the following activities:

- Work with the station's various departments, in particular the farm management department to select experimental sites and handle related formalities, and the procurement department to acquire materials and inputs;
- Prepare the soil and carry out on-station and on-farm experiments in line with protocols;
- Carry out various maintenance operations to keep plots clean and plants growing properly;
- Collect and manage research data;
- Carry out daily workforce requests;



AfricaRice

- Assess material and input requirements, prepare, and submit financial requests to the supervisor for approval;
- Ensure equipment maintenance and efficient management of inputs;
- Manage the workforce efficiently in carrying out daily tasks;
- Draft and submit monthly technical reports on a regular basis;
- Carry out other tasks assigned by the supervisor;
- Make sure that risk management is considered when carrying out tasks and responsibilities assigned to him / her.

Qualifications/Selection Criteria

- Bachelor's degree in plant sciences, agronomy, or any related discipline.
- At least two (02) years' experience in coordinating agricultural experiments, preferably in rice-based systems.
- Solid knowledge of agricultural experimentation methods, particularly related to rice.
- Ability to work under pressure in a multidisciplinary and multicultural environment.
- Good interpersonal and communication skills (regular interaction with colleagues and farmers).
- Good command of Pack Office, especially Microsoft Word, Excel, PowerPoint, etc.

Languages

- The candidate should be able to communicate fluently (orally and in writing) in English or French and have a good working knowledge of the other language.

Terms and Conditions

- AfricaRice provides an attractive salary and benefits package and a collegial and gender-sensitive work environment.
- The initial appointment runs for 1 (One) years with the possibility for renewal based on performance and availability of funding.

How to apply

1. To apply, click on the following link: <http://jobs.africarice.org>
2. Create an account if you are a new user, if not log on with your credentials to access active vacancies
3. Select “**Research Technician**”



AfricaRice

4. Follow the step by step application procedure.

Only online applications will be considered ***(If you encounter any technical issue on the career site during your application, or you are prevented to proceed with your application until its final completion: Please kindly revert to us along with the screenshot of the issue through this email: africariceHR@cgiar.org). Applications are not allowed through this email.***

Not later than 18th June 2024

AfricaRice promotes equal opportunities and believes that the diversity of its staff contributes to excellence. We thank all candidates, but only shortlisted candidates will be contacted. For more information on AfricaRice, please visit our website at: www.AfricaRice.org

AVIS DE VACANCE DE POSTE

Technicien(ne) de recherche

Ref: GSS/04/DR4D/2024/32

Le Centre du riz pour l'Afrique (AfricaRice) recrute un (e) **Technicien(ne) de recherche** qualifié(e) qui sera basé(e) à Bouaké, en Côte d'Ivoire Il/elle travaillera sous la supervision du spécialiste agricole pour le changement climatique basé à la station de recherche de M'Bé, Cote d'Ivoire.

À propos d'AfricaRice

Le Centre du riz pour l'Afrique (AfricaRice) est une organisation de recherche panafricaine leader œuvrant pour l'amélioration des moyens d'existence en Afrique par des activités scientifiques et des partenariats efficaces. AfricaRice est un Centre de recherche du CGIAR. AfricaRice est aussi une association intergouvernementale de 28 pays membres africains, qui a son siège en Côte d'Ivoire.

Objectif du poste

Apporter un soutien et travailler en étroite collaboration avec le spécialiste de l'agriculture et du changement climatique et les assistants de recherche dans le cadre des activités de recherche du projet Multiple Harvest Rice for Africa (MHRA) menées à la station de recherche de M'Bé.

Principales responsabilités

Sous la supervision quotidienne du Spécialiste en Agriculture et les Changements Climatiques et de l'assistant de recherche en agronomie, **le/la technicien (ne) de recherche en agronomie** exécutera les activités suivantes :

- Collaborer avec les différents services de la station notamment le service en charge de la gestion de la ferme pour le choix des sites d'expérimentation et les formalités y afférentes et le service des achats pour l'acquisition des matériels et intrants
- Préparer le sol et installer des expérimentations en station et en milieu paysan conformément aux protocoles
- Mettre en œuvre les différentes opérations d'entretien requises pour assurer la propreté des parcelles et une croissance adéquate des plantes.



AfricaRice

- Collecter et gérer les données de recherche
- Effectuer les demandes de main-d'œuvre quotidiennes
- Évaluer les besoins en matériels et intrants, préparer et soumettre les demandes de fonds au superviseur pour approbation.
- Assurer la maintenance des équipements et la gestion rationnelle des intrants
- Gérer efficacement la main-d'œuvre dans l'exécution des tâches quotidiennes
- Produire et soumettre régulièrement des rapports techniques mensuels
- Effectuer d'autres tâches assignées par le superviseur.
- Veiller à ce que la gestion des risques soit prise en compte dans l'exécution des tâches et des responsabilités qui lui sont confiées.

Qualifications / critères de sélection

Qualifications : Être titulaire d'une licence en sciences végétales, en agronomie ou dans un domaine connexe.

Expérience professionnelle et compétences clés :

- Justifier d'au moins deux (02) ans d'expérience dans la coordination des expérimentations agricoles, de préférence sur les systèmes à base de riz.
- Avoir une solide connaissance des méthodes d'expérimentation agricole notamment sur le riz
- Être apte à travailler sous pression, dans un environnement multidisciplinaire et multiculturel.
- Fait preuve d'une aisance relationnelle et de bonne communication (échanges fréquents avec les collègues et les acteurs du monde paysan)
- Avoir une bonne maîtrise du pack office notamment Microsoft Word, Excel, PowerPoint, etc.

Langues

- Le/la candidat(e) devrait être en mesure de communiquer couramment (à l'oral et par écrit) en anglais ou en français et avoir une bonne connaissance pratique de l'autre langue.

Termes et conditions

- AfricaRice offre un salaire et des avantages attrayants ainsi qu'un environnement de travail collégial et sensible au genre.



AfricaRice

- Le contrat initial est d'une durée d'un (1) an avec possibilité de renouvellement en fonction de la performance et de la disponibilité des fonds.

Comment faire acte de candidature

1. Pour faire acte de candidature, veuillez cliquer sur le lien suivant : <http://jobs.africarice.org>
2. Créer un compte si vous êtes un nouvel utilisateur, sinon vous connecter avec vos identifiants pour accéder aux avis de vacance de poste actifs
3. Cliquer sur « **Technicien (ne) de recherche** »
4. Suivre les procédures de candidature étape par étape.

Seules les candidatures en ligne seront prises en compte ***(Si vous rencontrez un problème technique sur le site de carrière pendant que vous soumettez votre candidature, ou si vous ne pouvez pour des raisons techniques terminer le processus, merci de bien vouloir nous adresser un courriel avec une capture d'écran des problèmes rencontrés à l'adresse suivante : africariceHR@cgiar.org). Les candidatures ne sont pas recevables par ce courriel.***

Les candidatures sont recevables jusqu'au **18 Juin 2024**

AfricaRice favorise l'égalité des chances et est convaincu que la diversité de son personnel contribue à l'excellence. Nous remercions tou(te)s les candidat(e)s mais seuls les candidat(e)s présélectionné(e)s seront contacté(e)s. Pour de plus amples informations sur AfricaRice, veuillez visiter notre site web à : www.AfricaRice.org